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   KOSKENPÄÄLTÄ UUTTA TIETOA KOULUASIAAMME KOSKIEN! 
   25.9.2023 voimme kertoa Koskenpäältä  iloisen uutisen , kylällemme muuttaa viimeistään 1.11.2023 
perhe (yksilötiedot poistettu kylän osalta). Perheestä tulee vielä syyslukukaunna 2023  kolme 
oppilasta  Koskenpään koululle. Yksi oppilas  
   yläkouluun Jämsänkoskelle. 
 
   Perheen lasten syntymävuodet (yksilötiedot poistettu). Olemme Koskenpään kyläyhdistyksenä saaneet 
olla osana mukana tässä projektissa ja on todella hienoa julkistaa tämä tieto tänään. 
   Koskenpää Ry jatkaa aktiivista toimintaa elävien kylien eteen, kyläkoulu on todistetusti vetovoima-joka 
tuo tämän perheen Jämsän kaupungin ulkopuolelta Jämsään.Tulemme jatkamaan markkinointia 
Koskenpään ja  
   Jämsän kaupungin hyväksi, jotta saamme lisää asukkaita ja ennenkaikkea lapsia.Ottanette tämän tiedon 
huomioon tehdessänne päätöksiä kyläkouluasiassa. 
 
   Koskenpään kyläyhdistyksen , Koskenpää  Ry:n puolesta  
   Tiina Rinne-Lampinen , puheenjohtaja 
    
 
    Ohessa viestimme, joka on lähetetty Jämsän kaupungin sivistyslautakunnalle 23.9.2023: 
 
Hyvät Jämsän kaupungin sivistyslautakunnan ja kaupunginvaltuuston jäsenet.  
Koskenpään kyläyhdistyksenä ( Koskenpää ry) haluamme tuoda esiin asioita , jotka puoltavat Koskenpään 
koulun toiminnan jatkamista edelleen Koskenpäällä. 
 
Vuonna 2019 asetettu oppilasmäärä valitettavasti alittuu nyt  kahdella oppilaalla , keväällä kaksi 
lapsiperhettä muutti yllättäen pois. Kyläyhdistys ei ollut tietoinen oppilasmäärän alittumisesta- päinvastoin 
kerrottiin koulun edelleen jatkavan ” rauhassa ” toimintaa. 
 
Ohessa kysymyksiä Koskenpääläisiltä valtuutetuille ja luottamushenkilöille sekä tärkeitä tietoja 
koulutoiminnastamme - jotka toivottavasti vaikuttavat päätöksiinne. 
 
1.HALUAMME TIETÄÄ, mitä säästöjä koulutoiminnan lopettamisesta Koskenpäällä tulisi? 

mailto:aki.lemmetyinen@jamsa.fi
mailto:ari.sarin@jamsa.fi
mailto:tiina.altti@jamsa.fi
mailto:paivi.lindqvist@jamsa.fi
mailto:saara.peutere-heikka@jamsa.fi
mailto:leila.seppala@jamsa.fi
mailto:lea.hiekkamaki@jamsa.fi
mailto:pauliina.kokko@jamsa.fi
mailto:veli-erkki.ruotsalainen@jamsa.fi
mailto:ville.erkkila@jamsa.fi
mailto:taika.olin@jamsa.fi
mailto:eila.sahala@jamsa.fi
mailto:jyrki.niittymaa@jamsa.fi
mailto:ilkka.salminen@jamsa.fi
mailto:heikki.paavisto@jamsa.fi
mailto:leo.varela@jamsa.fi
mailto:timo.salokorpi@jamsa.fi
mailto:katja.minkkinen@jamsa.fi


Olemme pyytäneet kaupungilta laskelmaa mahdollisista säästöistä koulun lakkauttamisesta johtuen - 
emme ole saaneet.On kysytty kaupungin luottamushenkilöiltä ja virkamiehiltä. 
Koskenpään koulun kustannuksista saimme Leena Kilpeläiseltä(tiedot toimitti taloussihteeri Anita Lahtinen 
sähköpostilla) luvut vuosilta 2021-2022 , vuodelta 2023 arvion.Iloksemme huomasimme , että arvio 2023 
menojen  suhteen on edellistä vuotta  pienempi. 
 
2.TARVITSEMME  VASTAUKSEN  kysymykseen: 
miten voidaan harkita koulumme  lakkauttamista todellisia säästökuluja esittämättä ?Missä ovat luvut 
laskelmiin? 
 
3.OPPILAIDEN KOULUMATKAAN KULUVA AIKA ON LAITON ,mikäli lapsia Koskenpäältä Jämsänkoskelle/ 
Jämsään tullaan kuljettamaan . Elokuussa 2023 saimme kyläyhdistykselle selvityksen/ kuvauksen, jossa 
taksijärjestelyillä toteutettaisiin syöttöliikenne Jämsänkoskelle ajavaan linja-autoon. Tästä selviää tosiasia, 
että edelleen osa Koskenpääläisten koululaisten päivittäisestä koulumatkasta ylittyy. Matka-aika tulee 
olemaan 3,25 tuntia - yli 2,5 tunnin koulumatka on perusopetuslain mukaan laiton.Huonojen 
keliolosuhteiden/ poikkeusjärjestelyiden vuoksi koulumatka saattaa pidemmäksikin  ajallisesti muuttua. 
Tässä kohtaa pitää huomioida  matkaan kuluva aika odotuksineen - ei kilometrit.Koulukyydityksistä on 
kerrottu kyläyhdistykselle  tieto siitä, että menoja tulee  todennäköisyydellä enemmän - mikäli 
koulutoiminta lopetettaisiin Koskenpäällä ja oppilaat Jämsänkoskelle kuljetettaisiin .Koskenpään koulu on 
Pohjois-Jämsässä kokoava lähikoulu , koulumatkat jo nyt osalla lapsilla pitkät Koskenpään kirkonkylällekin. 
 
4.KOSKENPÄÄN KOULUSSA  EI OLE HOMETTA, EI SISÄILMAONGELMIA- TÄMÄ TARKISTETTU luotettavasta 
tietolähteestä syyskuussa 2023. Väärä  informaatio on levinnyt Jämsässä ja on tärkeää korjata tämä tieto 
oikeaksi.Vuonna 1954 käyttöönotettu Koskenpään  koulu  on tiloiltaan hyvin toimiva, terve,turvallinen  ja 
viihtyisä niin opetus-kuin harrastustoiminnassa.Rakennuksessa myös vuokrattuna asuntoja,joista saadaan 
vuokratuloja kaupungille. 
 
Koulun liikuntatilat ovat ahkerassa harrastekäytössä kyläläisillä,samoin musiikkiluokkaa on saatu vuokrata 
kaupungilta harrastuskäyttöön iltaisin.Koulun pihapiiri turvallinen, siisti ja erilaisia aktiviteetteja löytyy. 
Pihapiirissä leikkikenttää välineineen, jääkiekkokaukalo ja joitakin vuosia sitten talkoilla tehty lämmin 
huoltorakennus välineiden vaihtoon sisätiloissa.Nurmikenttä pienempien lasten leikkeihin.  
Koskenpäällä on koulun lähistöllä urheilukenttä sekä talkoilla tehdyt hiihtoladut. 
Koulumme on tärkeä tapaamispaikka koko kylälle. 
 
5. KOSKENPÄÄLLÄ KOULURAKENNUSTA  TULLAAN  TARVITSEMAAN  VARHAISKASVATUKSEN JA 
PÄIVÄKOTITOIMINNAN VUOKSI EDELLEEN, MIKÄLI KOULUTOIMINTA LAKKAUTETAAN.Tämä tarkoittaa 
toimia , joita edelleen kaupungin on koulurakennukseen järjestettävä: 
Lämmitys, sähkö,vesi,tilojen siivous,vartiointikulut( kamerat), pihan auraus ja pihan muut hoitotyöt - 
ylläpitokulut säilyvät edelleen. 
Ruokakuljetukset järjestettävä myös keskuskeittiöstä Koskenpäälle. 
 
 
6.KOSKENPÄÄN KOULUASIASSA  haluamme tuoda esiin myös seuraavat asiat: 
 
- KYLÄMME ASUKKAISIIN  ei ole otettu yhteyttä ja kerrottu koulun muuttuneesta tilanteesta. Vaikuttamista 
kylämme  tärkeimpään elinvoimaisuutta tuovaan asiaan- kyläkoulumme toiminnan jatkamiseen  , ei ole 
mahdollistettu.Oletteko tutustuneet esim.Ähtärin vastaavaan koulutilanteeseen ja siellä valtuuston 
päätöksellä kouluverkkoselvitykseen perustettuun työryhmään? Oppilaille ja vanhemmille tosin järjestettiin 
pikaisella toiminnalla syyskuussa tilaisuus Koskenpään koululla - tänne ei kutsuttu kyläyhdityksestä 
ketään.Olemme kuulleet tilaisuudesta ja informaatiosta jotain:Jämsän keskustan kouluista loppuu oppilaat 
ja tarvitaan näihin kouluihin lisää oppilaita. 



Kyläyhdistys on kuullut, että kouluissa ei olisi kovinkaan paljon tilaa oppilasryhmissä suunniteltujen 
lakkauttamisten jälkeen. Tälläkin hetkellä on Jämsänkoskella perustettu ” pienryhmiä” oppilaista, jotka 
luokkatilojen puuttuessa opiskelevat käytävillä ja muissa koulujen yleisissä tiloissa…Kysyttäessä, mihin 
Koskenpään oppilaat Jämsänkoskella laitetaan , vastauksena oli oppilaiden ” sulattaminen” ryhmiin. 
 
-KUINKA MONI sivistyslautakunnan jäsenestä/ valtuuston jäsenestä on viimeisen vuoden aikana käynyt 
tutustumassa Koskenpään koulutoimintaan ja koulurakennukseen? Päätöksiä tehdessä tämä yksi 
tärkeimpiä asioita tehdä.Vierailut onnistunevat myös kouluaikaan.Kyläkouluasiassa  on tehtävä 
perusteelliset selvitykset ennen päätöksentekoa.Kyläyhdistyksessämme on maallikkoasiantuntijoita , meitä 
voi myös lähestyä kysymyksillä ja keskusteluilla . 
 
Olemme joutuneet kouluasiassamme tilanteeseen , jossa kylän asukkaina on kysytty : mistä te sitten 
säästäisitte , jos koulutoimintaa ei lakkauteta?Koskenpään kylä ei ole toiminnallaan aiheuttanut lähes 
kriistaloutta Jämsän kaupungissa- pieniä kylämme lapsia ja perheitä  ollaan laittamassa suuriin elämän 
haasteisiin koulun lakkauttamisauunnitelmissa.Samoin Länkipohjassa. 
 
-OPPILASMÄÄRÄn laskentapäiväksi ilmoitettiin meille 28.9.23- laskenta on tehtykin syyslukukauden alussa. 
Olimme saamassa kouluun oppilaan syyskuun alussa, mutta laskenta tehty ,asiaan ei voitu mitenkään 
vaikuttaa. Tälläkin hetkellä kyläyhdistyksen apuna yksityishenkilö on vapaaehtoisesti kylämme 
puolesta  esitellyt  myytäviä rakennuksia kiinnostuneille lapsiperheille- ratkaisuja tulossa pian.Kiinnostusta 
Koskenpäätä kohtaan oikeasti on. 
Koskenpäälle on syntynyt tänäkin vuonna lapsia ja kohta koulunsa aloittaneille koulun toiminnan jatko on 
edelleen tärkeää. 
 
7.MITÄ JÄMSÄ HYÖTYY PÄÄTÖKSELLÄ JATKAA  KYLÄKOULUJA KOSKENPÄÄLLÄ JA LÄNKIPOHJASSA? 
 
- JÄMSÄN KAUPUNGIN  asukasluvun nostamiseen tarvitaan eläviä kyliä maalaiskaupungissa. Kaupungin 
keskustaan ei suurta ryntäystä muuttoihin ole, kaunis maaseutu hyvien kulkuyhteyksien päässä  kiinnostaa 
ja muuttoa maaseudulle on Koronapandemian aikana ja jälkeenkin ollut. Myös Koskenpäälle on 
muutettu.Täältä käydään töissä lähikaupungeissa , se ei ole ongelma.Etätyö on arkipäivää.Koskenpää 
on  kymmenien yrittäjien kylä , vuonna 2023 perustettu  mm. uusi  kivijalkaliike/ 
verkkokauppayritys.Yrittäjien tuomaa työpanosta  Jämsän kaupungille ei saa unohtaa - varsinkaan näin 
aktiivisessa kylässä.Verotuloja lisää , kun saadaan asukkaita kylille asumaan. Valitettavasti kyläkoulujen  jo 
vuosia jatkunut epävarma tilanne on tehnyt kylien kehittämisestä haasteellista.Kylässä toimiva ja vuosiksi 
turvattu kyläkoulutoiminta on se, mitä nyt koko Jämsän kaupunkia ajatellen tarvitaan.Jämsän kaupunki on 
laaja pinta-alaltaan, asukkaiden tasavertaisuutta ei sovi unohtaa. 
 
JÄMSÄN IMAGOON POSITIIVISUUTTA saadaan  sillä , että ei sujahdeta  nyt muiden taloudellisissa 
ongelmissa olevien  kaupunkien/kuntien mukana"trendisäästötalkoissa" kyläkouluja lakkauttamaan- kun 
säästöt lakkauttamisista eivät ole edes todettavissa(  ei ole siis  esittää säästöjä).Tehdään rohkea päätös ja 
näytetään hyvällä esimerkillä koko Suomelle, että kyläkoulujen toiminnan jatkumisen turvaaminen tuo 
paljon hyviä asioita kaupunkiin ja  ennenkaikkea näille pienille lapsille.Jämsä saisi kyläkoulujensa 
jatkuvuuden myötä varmasti positiivista huomiota ja uusia asukkaita.Esimerkkinä  kyläkoulujen puolesta 
on  JYVÄSKYLÄN SIVISTYSLAUTAKUNTA, haluaa  edelleen pitää lakkauttamisuhan alla olevat kyläkoulut 
toiminnassa kaupungin ollessa myös haastavassa taloustilanteessa. 
 
 
 
8.MITÄ KOSKENPÄÄN KOULU NYT TARVITSEE? 
Koulun oppilaat, henkilökunta ja vanhemmat tarvitsevat työrauhan. Toimiminen epävakaassa tilanteessa jo 
vuosia on ollut haastavaa. 
 



Tarvitaan koulutoiminnan jatkoon mahdollisuus- pidemmällä ajanjaksolla. Oppilasrajoja pitää miettiä , onko 
ainut tapa määrittää koulun toiminta.Oppilasmäärät vähenevät Jämsässä ja koko Suomessa.Tätä ei voida 
pitää perusteltuna syynä Koskenpään ja Länkipohjan koulujen lakkauttamiseen. 
 
Koulumme edelleen toimimiseen tarvitsemme tuen sivistyslautakunnalta sekä uuden päätöksen 
valtuustolta koulun jatkamiseen. Nämä ovat mahdollisia, uusia päätöksiä voidaan tehdä valtuustossa 
kyläkoulujen jatkumiseen . Tämän tiedon olemme myös kyläyhdistyksenö selvittäneet syyskuussa 2023. 
 
9.IDEOITA SÄÄSTÖIHIN KOSKENPÄÄN JA JÄMSÄN KOULUTOIMINNASSA 
 
Pienemmissä kouluissa on otettu käyttöön digitaalisuus ja yhteistyö kyläkoulujen välillä. Lainaus YLEN 
uutisesta:”  
” Digitaalisuus ja yhteistyö kyläkoulujen välillä antaa niille lisäaikaa ja kenties toivoa paremmasta 
tulevaisuudesta , uskoo väitöskirjatutkija Heikki Ervast Lapin yliopistosta” 
 
Koskenpäällä on tekniikka ja laitteet valmiina, joilla voitaisiin järjestää esim. kielten opetusta etänä.Säästöjä 
palkkoihin. Kiertävä opettaja, eli kiertäisi vuorotellen kouluissa ja yhteydet muihin kouluihin chattina/ 
streameinä. 
 
Koskenpään koulun tiloihin voidaan  yhdistää esim. terveyspalveluja nykyisestä ” terveyskeskuksen” tiloista 
Koskenpäältä. 
 
Koskenpään koulun tilojen  tehostettu markkinointi  koko Jämsän kaupungin 
alueella  asukkaiden/yhdistysten harrastuskäyttöön. Edulliset vuokrat ja hyvät tilat.Matka ei aina ole 
este,varsinkin sopivien päivien ja kellonaikojen ollessa harrastuksiin ehtona.Koskenpään koululla iltaisin ja 
viikonloppuisin aikoja löytyy. 
 
Mahdollistetaan leirikoulujen/kurssien  järjestäminen Koskenpäällä. Kaunis luonto järvineen ja 
koskineen,maatalous sekä yrittäjyys-näilläkin  teemoilla kiinnostusta löytyisi ympäri suomen.Kesäaikaan 
mahdollisuus  myös leireihin  ja tapahtumiin-joista kaupunki saisi tuloja.Koskenpään koulussa nykyaikainen 
keittiö ja ruokala, mahdollistaa myös ruokailut. 
 
Koululle aikuisopetusta/koulutusta yhteistyössä eri  oppilaitosten, yliopistojen ja yrityksien kanssa 
kouluajan ulkopuolella. Kurssimaksuista ja tilavuokrista  tuloja kaupungille. 
 
 
 
10.KOSKENPÄÄ RY ON KYLÄYHDISTYS, joka haluaa toimia aktiivisesti  Jämsän kaupungissa ideoiden ja koko 
Jämsää kehittäen. Koskenpäälle olemme saaneet kahden viimeisen vuoden aikana uutta kiinnostusta,uusia 
asukkaita  sekä asukkaiden aktiivisuutta kylän/kaupungin  eteen tehtävissä asioissa.Koskenpään koulun 
toiminnan jatkuminen kylässämme on koko kylän asia, elävä kylä tarvitsee toiminnassa olevan kyläkoulun-
samoin Länkipohja.Jämsän kaupungin Elinvoimaohjelmassa mainitaan kärkiasiana elinvoimainen 
yhteisö:Elävä kaupunkikeskusta ja elävät kylät. Tähän kärkiasiaan Jämsässä  on hyvä päättää vahva 
viestimme Koskenpäältä- Jämsän kyläkoulujen ja elävien kylien puolesta. 
 
Voimia työhönne ja kiitos ajasta, jonka käytitte tämän viestin lukemiseen. 
 
Koskenpää ry 
 
Tiina Rinne-Lampinen, puheenjohtaja 
Pirjo Niinimäki , Koskenpää ry:n hallituksen jäsen  
Tuomo Savolainen, Koskenpäällä syntynyt isoisä ja kyläkoulun puolesta vapaaehtoista työtä tekevä 



 


